
Protokół Nr LVll
sesji Rady Miejskiej W Szydłowie, ktÓra odbyła Się W dniu 29 maja 2023 r.

w salĺ konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy Szydłów.
obrady sesji rozpoczęĘ się o godz. 'ĺ050, a zakonczyý o godz. 1136.

W obradach sesji udział wzięło 15 radnych na ogólną liczbę 15 radnych. Lista
obecności radnych jest załącznikiem do protokołu.

Ad. 1

obrady LVll sesji RM otworzyła i przewodniczyła obradom Pani KatarzYna Skuza -
Przewodnicząca Rady Miejskiej, która przywitała Burmistrza Miasta i Gminy - Pana
Andrzeja Tuza, Skarbnika Gminy - Panią Annę Pytowską, radnych obecnych na
sesji, oraz pracownikow UM|G Szydłów i radnego Rady Powiatu Staszowskiego -
Pana Michała Skotnickiego. Wszyscy obecni radni W liczbie 15 zgłosili swoją
obecnoŚc na obradach' Przewodnicząca stwierdziła quorum i rozpoczął obrady RM
w Szydłowie.

ptd.2.

Przewodnicząca Rady Miejskiej przedstawiła radnym proponowany porządek obrad
LVll sesji RM:

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji RM.
4. Zapytania i interpelacje radnych.
5. Sprawozdanie Burmistrza zprac w okresie między sesjami RM.
6. ocena zasobów pomocy społecznej na rok 2022 dla Gminy SzydłÓw.
7. Rozpatrzenie projektów oraz podjęcie uchwał w sprawach:

- zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Szydłów na lata 2023 -
2033 - projekt Nr LVll/ 32612023,

- zmian w budŻecie Gminy Szydłów na2023 rok - projekt Nr LVll/ 32712023,
- przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Kielcach skargi

Krzysztofa Romanowskiego wraz z odpowiedzią na skargę - projekt Nr LVll/
328t 2023,

- zmiany Uchwały Nr LlV/ 3111 2023 Rady Miejskiej w Szydłowie z dnia
27 stycznia2023 r. w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki
i Rozwiązywania Problemów AlkohoIowych oraz Przeciwdziałania
Narkomanii na rok2023 - projekt Nr LVll/ 32912023.

8. Odpowiedzi na zapyTania i interpelacje.
9. Wolne wnioski i informacje.

10. Zamknięcie obrad.

Po przedstawieniu porządku obrad Przewodnlcząca RM zwróciła się do radnych
o zgłaszanie wniosków lub uwag co do zmiany lub uzupełnienia tegoż porządku
obrad. Takie uwagi oraz wnioski nie zostały zgłoszone. \N związku z czym poddała
pod głosowanie jawne proponowany porządek obrad i porządek ten został przyjęty
jednogłośnie - 15 głosow,,za'''
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Ad. 3

Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła, Źe do chwili rozpoczęcia sesji nie
Wpłynęły wnioski lub zastrzeŻenia, co do treści protokołu z poprzedniej, tj' sesji
Nr LVl z dnia 29 marca 2023 r. i zwrÓciła się do radnych o zgłaszanie ustnych
uwag do protokołu. Radni nie zgłosili takich wniosków l zastrzeŻen.
W przeprowadzonym głosowaniu jawnym, protokół z LVl sesji RM został przyjęty
jednogłośnie - 15 głosÓw ,,za''.

Ad. 4.

W trakcie obrad LVll sesji
- radny Łukasz Gondek - zwrócił się z prośbą do Burmistrza Miasta i Gminy Szydłów
o intenľencję w sprawie udrożnienia rowów przy ul. Kieleckiej oraz o dokonanie
lustracji pýty rynku w Szydłowie poniewaŻ mieszkanka Szydłowa potknęła się
o wystające z płyty Rynku śruby po uszkodzonym słupku,

- radny Robeń Prostak - zwrócił się z prośbą o moŻliwoŚc budowy chodnika przy ul.
Uroczej - chodzi o budowę chodnika w kierunku Gacek, przy nowo powstałych
domach na tej ulicy,

- radny Marek Skuza - zwrócił się z prośbą o intenľencje i uruchomienie nowo
powstałej lamp ulicznej w Gackach orazo wýyczenie iwstawienie słupków
g ranicznych wzdłuŻ d rogi gminnej wewnętrznej biegnącej pomiędzy sołectwami
Gacki i Szydłów od tzw. ,,drogi połanieckiej'',

- radny Damian Karwata zwrócił się z prośbą o wstawienie znaku tonaŻowego przy
nowopowstaĘ drodze w Rudkach oraz o odnowie przystanków w Rudkach.

4d.5.

W punkcie tym Burmistrz Miasta i Gminy Szydłów przedstawił sprawozdanie z prac
pomiędzy sesjami:
- uczestniczyłw spotkaniu komisji ds. bezpieczeństwa i porządku publicznego Rady

Powiatu w Staszowie, spotkanie dotyczyło spraw bezpieczeństwa na terenie
Powiatu i Gminy SzydłÓw,

- odbył spotkanie z wykonawcąazarazem przedstawicielem firmy ,,ADMA", spotkanie
dotyczyło projektu i budowy oczYszczalni ściekÓw w Gackach,

- spotkał się z dyrektorem Wod Polskich w Sandomierzu, spotkanie dotyczyło spraw
bieżących,

- w Szydłowie odbyło się spotkanie Senackiej Komisji ds. Rolnictwa, na spotkaniu
tym Burmistrz przedstawił problemy dot. spraw sadowniczych i rolniczych z terenu
naszej gminy,

- uczestniczyłw konferencji w Chęcinach która dotyczyła gospodarki Ściekowej,
- w dniu 3 maja br. z jego udziałem odbyła się uroczystośÓ rocznicowa uchwalenia
konstytucji oraz Gminny Dzień StraŻaka,

- podpisał umowę zÍirmą,,PERFEcT'' dotyczącą budowy przedszkola i złobka w
Szydłowie, podpisał umowy na termomodernizacje budynków straŻnic na terenie
gminy,

- na zaproszenie WÓjta Gminy Łącko wrazz delegacją uczestniczył w Swięcie
Kwitnącej Jabłoni,

- podpisał umowę na usunięcie odpadow azbestowych z terenu gminy oraz przekazał
plac pod budowę ,,Placu Zabaw w Jabłonicy''.
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Ad.6

W punkcie obrad LV|I sesji RM pn. ,,ocena zasobów pomocy społecznej na rok
2022", zwięzłą informację dotyczącą zasobów przedstawiła Kierownik M-GOPS
w Szydłowie Pani Agnieszka Makowska'
Radni nie zgłosili uwag i zastrzeŻeń do przedstawionej oceny.

Ad. 7

W tym punkcie obrad LVll sesji, Rada Miejska W Szydłowie przystąpiła do
rozpatrzenia projektów uchwał objętych porządkiem obrad. Pienľszy projekt uchwały
rozpatrywany przez Radę Miejską dotyczył zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej
Gminy Szydłów na lata 2023 - 2033, który to projekt przedstawiła Skarbnik Gminy
Szydłów - Pani Anna Pytowska, i wyjaŚniła, Że zmiany w Wieloletniej Prognozie
Finansowej Gminy Szydłów na lata 2023 - 2033 wynikają ze zmian wprowadzonych
do budŻetu Gminy Szydłów na 2023 r. oraz zmian W planowanych
przedsięwzięciach. Dochody bieżące zostały zwiększone o kwotę 778'554,44 zł i po
zmianach Wynoszą ogółem 27.416.293,45 zł' Zmiany te są wynikiem wprowadzonych
zmian po stronie dochodów.

Wydatki majątkowe zostają zwiększone o kwotę 74.200,00 zł, a wydatki
bieŻące zostają zwiększone o kwotę 1.294.354,44 zł. Po dokonanych zmianach
wydatki ogółem będą wynosii 32.611.293,45 zł'

W wyniku wprowadzonych zmian, planowany deficyt budŻetowy będzie
wynosił 5. 1 95.000,00 zł i zostanie pok$y przychodami, pocho dzącymi z:
- z kredytow - 3.200.000,00 zł,
- niewykorzystanych środkow pienięznych na rachunku biezącym budŻetu,
wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych związanych
ze szczególnymi zasadamiwykonywania budżetu - 310.180,03 zł,

- niewykorzystanych środków pienięznych wynikających z rozliczenia środków
określonych w art. 5 ust. 1 pkt2 u.f.p i dotacji na realizację programu, projekt lub
zadanie finansowane z udziałem tych środków - 20.589,65 zł,

- wolnych środkow - 1.664.230,32 zł.
Radni nie zgłosili pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały

i w zarządzonym przez Przewodniczącą głosowaniu jawnym, uchwała została
uchwalona - 15 głosów ,,za" .

UGHWAŁA Nr LVII/ 326/ 2023
(o treścijak w załączeniu)

Kolejny, rozpatrywany projekt uchwały dotyczył zmian W budŻecie Gminy
Szydłów na2023 rok. Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Miasta i Gminy Szydłów
- Pani Anna Pytowska, która wyjaśniła, Że dochody budzetowe zostają zwiększone
o kwotę 87'086,50 zł, a zmniejszone o kwotę 123,00 zł.
Po stronie dochodÓw wprowadza się następujące zmiany:
- w dziale 750 - Administracja publiczna - dokonano zwiększenia dochodów o kwotę
50,05 zł tytułem nadania Nr PESEL obywatelom Ukrainy,

- w dziale 756 - Dochody od osob prawnych, od osób fizycznych i od innych
jednostek nieposiadających osobowości prawnej oraz wydatki związane z ich
poborem - dokonano zwiększenia dochodów o kwotę 14.746,45 zł tytułem Wpływu

Protokół zLVII' Sesji Rady Miejskiejw Szydłowie Strona 3



z części opłaty za zezwolenia na sprzedaŻ napojóW alkoholowych w obrocie
hurtowym,

- w dziale 758 - Różne rozliczenia finansów - dokonano zwiększenia dochodów
o kwotę 17 '741,00 zł na finansowanie zadań biezących w zakresie pomocy
obywatelom Ukrainy,

- w dziale B01 - oświata i wychowanie, rozdziale - Szkoły podstawowe - dokonano
zwiększenia dochodów o kwotę 12.000,00 zł. Dokonano równieŻ zwiększenia
dochodów o kwotę 7.500,00 zł tytułem wpłat rodziców zawyŻywienie,

- w dziale B52 - Pomoc społeczna , w rozdziale - Zasiłki okresowe, celowe i pomoc
w naturze oraz składki na ubezpieczenia emerytalne i rentowe dokonano zmniejsze-
nia dochodów o kwotę 123,00 zł. W rozdziale - Składki na ubezpieczenia zdrowotne
opłacane za osoby pobierające niektore świadczenia z pomocy społecznĄ oraz
w rozdziale - Zasiłki stałe - dokonano zwiększenia dochodiw o kwotę 820,00 zł
týułem wpływÓw z rozliczen/ zwrotów z lat ubiegłych,

- w dziale 854 - Edukacyjna opieka wychowawcza, w rozdziale - Pomoc materialna
dla uczniów - dokonano zwiększenia dochodow o kwotę 25.515,00 zł,

- w dziale B55 - Rodzina, w rozdziale - Karta Duzej Rodziny - dokonano zwiększenia
dochodów o kwotę 150,00 zł.\N rozdziale - Pozostała działalnośó - dokonano
zwiększenia dochodów o kwotę 8.564'00 zł - środki na zasiłki rodzinne dla obywateli
Ukrainy.

Dochody budżetowe po zm ia nach rłrylno szą 27 .41 6.293,45 zł'
Natomiast wydatki budŻetowe zostają zwiększone o kwotę 695.805'49 zł,
a zmniejszone o kwotę 18.841 ,99 zł. Po stronie wydatków zmiany są wynikiem zmian
wprowadzonych po stronie dochodów oraz dokonaniem przesunięi w wydatkach:
- w dziale 600 - Transport iłącznośi - dokonano zwiększenia wydatków o kwotę

110.159,43 zł na utrzymanie dróg, zakup i montaŻ przystanków oraz na
przebudowę drogi dojazdowej do gruntÓw rolnych dz. nr ew' 2489 obręb 0013
Szydłów. Dokonuje się zmiany zadania realizowanego W ramach funduszu
Sołeckiego w Jabłonicy: z zakupu kruszywa na zakup usług remontowych.
W wyniku zmian zwiększono wydatki o kwotę 8'814,92 zł, a zmniĄszono wydatki o
kwotę 8.814,92 zł,

- w dziale 750 - Administracja publiczna, W rozdzi,ale - Urzędy gmin (miast i miast na
prawach powiatu) - dokonano zwiększenia wydatków o kwotę 7.318,50 zł na
wydatki biezące orazw rozdziale - Pozostała działalnośc - dokonano zwiększenia
wydatków o kwotę 50,05 zł na koszty związane z nadaniem Nr PESEL obywatelom
Ukrainy,

- w dziale 801 - oŚwiata iwychowanie - dokonano zwiększenia wydatków o kwotę
199.180,52 zł oraz zmniejszenia wydatkÓw o kwotę 2.304,07 zł na wydatki biezące
szkď,

- w dziale 851 - ochrona zdrowia, w rozdziale - Przeciwdziałanie alkoholizmowi
dokonano zwiększenia wydatków o kwotę 187.873,65 zł na realizację zadan
określonych w programie profilaktyki i rozwiązywania problemów aIkoholowych oraz
programie przeciwdziałania narkomanii. Natomiast w rozdziale - Pozostała
działalnośó - zwiększono wydatki o kwotę 167,40 zł na zakup materiałów,

- w dziale 852 - Pomoc społeczna - dokonano zwiększenia wydatków o kwotę
820,00 zł ztl1Iułu zwrotu środków z lat ubiegých, oraz zmniejszenia wydatków
o kwotę 123,00 zł na wypłatę zasiłków okresowych,

- w dziale 854 - Edukacyjna opieka wychowawcza, w rozdziale - Pomoc materialna
dla uczniów o charakterze socjalnym dokonano zwiększenia wydatków o kwotę
25'515,00 zł na wypłatę stypendiÓw oraz innejformy pomocy dla uczniów,
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- w dziale 855 - Rodzina, w rozdziale - Karta Duzej Rodziny - dokonano zwiększenia
wydatków o kwotę 150,00 zł na zakup materiałóW, W rozdziale - Pozostała
działalnośó - dokonano zwiększenia wydatków o kwotę 8.564'00 zł na wypłatę
zasiłków rodzinnych dla obywateli Ukrainy. Dokonano zwiększenia wydatków
o kwotę 7.600,00 zł, a zmniejszenia wydatków o kwotę 7.600,00 zł w wyniku
przeniesienia środków między rozdziałami na zakup usług pozostałych,

- w dziale 900 - Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, w rozdziale -
oświetlenie ulic, placów i dróg - dokonano zwiększenia wydatków o kwotę
96.000,00 zł na zakup energii. W rozdziale - Wpľywy i wydatki związane
z gromadzeniem środkow z opłat i kar za korzystanie ze środowiska - dokonano
zwiększenia wydatków o kwotę 29.392,02 zł na finansowanie systemu ochrony
środowiska orazw rozdziale - Pozostała działalność - dokonano zwiększenia
wydatkow o kwotę 14.200,00 zł na wykonanie posadzki z kostki brukowej w altanie.

Wydatki budŻetowe po zmianach wynoszą 32.611'293,45 zł. Dokonuje się podziału
niewykorzystanych środków pienięznych na rachunku bieŻącym budŻetu 2022 roku,
wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych związanych ze
szczególnymi zasadami wykonywania budŻetu określonymi w odrębnych ustawach-
s 905 w kwocie 210'180,03 zł oraz wolnych środkÓw - s 950 w kwocie 379'819,97 zł.

Radni nie zgłosili pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały
i w zarządzonym przez Przewodniczącą głosowaniu jawnym, uchwała została
uchwalona - 15 głosów ,,za".

UGHWAŁA Nr LVll/ 3271 2023
(o treścijak w załączeniu)

KoIejnym punktem obrad RM w Szydłowie było rozpatrzenie projektu i podjęcie
uchwały W sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego
w Kielcach skargi Krzysztofa Romanowskiego wraz z odpowiedziąna skargę.

Projekt uchwały przestawił Pan Sebastian Kiciński - kierownik Referatu
lnwestycji i Gospodarki Przestrzennej, ktÓry wyjaśnił, Że zgodnie z art.54 s 2 ustawy
z dnia 30 sierpnia 2002 r. Prawo o postępowaniu przed sądami administracyjnymi
organ - ktÓrego działanie, bezczynność lub przewlekłe prowadzenie postępowania
jest przedmiotem skargi - przekazuje skargę sądowi wraz z kompletnymi
i uporządkowanymi aktami sprawy oraz odpowiedzią na skargę W terminie
trzydziestu dni od dnia jej otrzymania.

W Świetle powyższego zasadne jest przekazanie skargi do Wojewódzkiego
Sądu Administracyjnego w Kielcach.

Dalej, Pan Sebastian Kiciński wyjaśnił, iż skargazdnia 24 kwietnia 2023 roku
dotyczy uchwały Rady Gminy Szydłów Nr XXlll/ 1121 2008 z dnia 25 marca 2008 r.

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Szydłów,
w części dotyczącej działki nr ewid. 161 połozonej w miejscowości Kotuszów'
Skarzącym jest właściciel działki, ktÓry nie zgadza się z ustaleniami uchwały
w stosunku do działki będącej jego własnością. Konkluzją odpowiedzi do WsA
w Kielcach, którą opracował radca prawny obsługujący UMiG Szydłów, jest wniosek
o jej odrzucenie na podstawie art. 58 s1 pkt 5a W całości oraz wniosek
o nieobciąŻanie kosztami postępowania sądowego. Natomiast W przypadku
nieuwzględnienia powyższego stanowiska, odpowiedŹ zawiera wniosek o oddalenie
skargi z przyczyn szczegółowo przedstawionych w odpowiedzi na skargę.
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Radni nie zgłosili pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały
i w zarządzonym przez Przewodniczącą głosowaniu jawnym, uchwała została
uchwalona - 15 głosów ,,za".

UCHWAŁA Nľ LVll/ 328/ 2023
(o treściiak w załączeniu)

ostatnim punktem tej części obrad LV!! sesji RM w Szydłowie było rozpatrzenie
projektu i podjęcie uchwały w sprawie w sprawie zmiany Uchwały Nr LlV/ 3111 2023
Rady Miejskiej w Szydłowie z dnia 27 stycznia2023 r. sprawie uchwalenia Gminnego
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemiw Alkoholowych oraz
Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2023.

Projekt uchwały przedstawił Pan Sławomir Kręcisz - który wyjaśni, Że
koniecznośi dokonania zmian W preliminarzu vuydatków GKRPAlkoh' na
2023 r. o kwotę 187.873,65 zł wynika z Wprowadzenia do preliminarza na 2023 r.

środków finansowych nie wykorzystanych w roku 2022 w kwocie 173.127,20 zł oraz
pochodzących z opłat pobieranych za korzystanie z nowych zezwoleń na sprzedaŻ
napojÓw alkoholowych w kwocie 14.746,45 zł, wydanych w roku 2023.
Kwota ta zostanie przeznaczona na zwiększenie wydatków GKRPAlkoh. na
realizację zadań profilaktycznych, szczegółowo określonych W preliminarzu
wydatkÓw na rok 2023:

Radni nie zgłosili pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały
i w zarządzonym przez Przewodniczącą głosowaniu jawnym, uchwała została
uchwalona - 15 głosów ,,za".

UGHWAŁA Nr LVll/ 32912023
(o treścijak w załączeniu)

Ad. 8.

W punkcie obrad Burmistrz Miasta i Gminy udzielił odpowiedzi na zapýania radnych:
- informacja dotycząca udroŻnienia rowóW przy ul. Kieleckiej została zgłoszona do
SZDW w Kielcach - urząd oczekuje na odpowiedŹ,

- pfia Rynku w Szydłowie - pracownicy urzędu dokonająszczegőłowego przeglądu
istniejącego stanu i wykonają niezbędne naprawy, tak aby była bezpieczna dla
uŻytkowników,

- chodnik na ul. Uroczej - na pewno w przyszłości będzie musiał powstać poniewaŻ
powstają nowe budynki mieszkalne ivuymaga tego bezpieczeństwo pieszych,

- lampa oświetleniowa W Gackach - jest to nowa sprawa i pracownicy UM|G SzydłÓw
d okonają weýikacj i waru nków jej zamontowania,

- wýyczenie drogi w Gackach - Burmistrz wspólnie z radnym byli na tej drodze,
niestety wynikł spir pomiędzy uzytkownikami drogi, chodzi o jĄ zwęŻenie, dopoki
spór nie zostanie rozwiązany dopóty nie da się odpowiednio wýyczyi drogi,

- znaktonażowy na drodze wewnętrznej gminnej w Rudkach zostanie wstawiony'
Burmistrz odbył rozmowę w sprawie tej drogi z Nadleśnictwem Chmielnik.
Przystanki autobusowe W Rudkach będą systematycznie odnawiane.

Burmistrz poinformował, iŻ ruszyła przebudowa odcinka na ulicy Brzezińskiej
W Szydłowĺe, przebudowa na pewno poprawi bezpieczeństwo mieszkańcow
i uŻýkowników drogi.
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Ad. 9.
W tym punkcie obrad głos zabrał radny Rady Powiatu Staszów - Pan Michał
Skotnicki, ktőry z okazji Dnia Samorządowca złoŻył najlepsze Życzenia wszystkim
radnym, sołtysom oraz osobomzwiązanym z samorządem, do Życzeń tych przyłączył
się równieŻ Burmistrz.
Głos zabrał równieŻ sołtys sołectwa Potok, który zwrócił uwagę na niepoprawny
rozkład odjazdu busów wywieszony na przystankach w Potoku. Zwrocił się z prośbą
o intenľencje u przewoŹnika ijego poprawę.
Radny - Pan Sebastian Gałązka wystąpił z prośbą do radnego Rady Powiatu oraz
Burmistrza o wykoszenie rowÓw przy drogach gminnych i powiatowych oraz
wojewódzkich.
W odpowiedzi Burmistrz poinformował, iŻ drogi gminne są systematycznie
wykaszane, a drogi powiatowe i wojewódzkie zgłoszone są do wykoszenia'
Wykoszenie poboczy wszystkich drÓg na terenie gminy Wymaga czasu i nie jest
zaleŻne tylko od słuzb gminy'
W punkcie tym głos zabrała równieŻ Przewodnicząca RM - Pani Katarzyna Skuza,
która poinformowała, iŻ wewnętrzna droga gminna w Solcu, na granicy gmin Szydłów
i Gnojno została uszkodzona po ostatnich opadach deszczu.
odpowiadając, Burmistrz poinformował, iŻ W najblizszym czasie zostanie
zorganizowany objazd dróg i ich ocena pod względem uszkodzeń po opadach.

4d.10.
Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła, Że porządek obrad sesji został
w pełni zreallzowany i dokonała zamknięcia obrad LVll sesji Rady Miejskiej
w Szydłowie.

Protokołował
öłł*ť, @rú

Sylvúéster Cel(jpwski
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